
 

 

 

Zpráva ze závodu 

1.kolo Evropského Grand Prix  

3.-8.4.2023, Lileshall Velká Británie 

 

Počet účastníků: 310 

Počet zemí: 65 

 

Vedoucí výjezdu: Hana Majarová 

Muži RL: Michal Hlahůlek, Adam Li, Erik Ebermann 

Ženy RL: Jindřiška Vaněčková 

Muži KL: Martin Vaněk 

Ženy KL: Martina Zikmundová 

 

První závod venkovní sezóny dospělých proběhl na stejném místě jako loňské dorostenecké 

ME. Organizátoři odvedli opět dobrou práci a závod probíhal bez větších potíží. Tentokrát 

jsme místo oficiální dopravy na letiště vyzkoušeli místních vlakových spojích, což se 

v ponížení nákladů vyplatilo.  

 

Výsledky: 

Kompletní výsledky ze závodu 

https://www.ianseo.net/Details.php?toId=13479 

 

Průběh závodu: 

Účast na 1.kole Evropského poháru měla za cíl získat dodatečné kvóty pro Evropské hry 

2023. O ty zabojovalo družstvo mužů RL a jednotlivci v divizi kladkového luku. Závod byl 

kvůli kvalifikaci na EH uspořádán ve velmi brzkém termínu, takže jsme neměli dostatečný 

čas na kontrolu výkonnosti a otazníkem bylo i jarní anglické počasí. Po celý týden vládlo 

chladné větrné počasí, které většinu dní doprovázel sluneční svit. Pršelo jen jediný den, 

takže jsme v závěru měli vcelku štěstí. Nicméně kombinace chladu, větru a ostrého jarního 

slunce byla pro všechny vyčerpávající. 

Těžko čitelný vítr ovlivnil výsledky v kvalifikaci u většiny startovního pole. Například u 

mužů RL střelci, kteří běžně střílí kolem 650 – 660 bodů a pohybují se standardně v půlce 

startovního pole se propadli o cca 20 – 30 bodů. Z našich se v kvalifikaci nejlépe vedlo 

Adamovi Li, který i s autem (šíp na buttonu) nastřílel slušný výsledek 634b a umístil se na 

49.místě. Dobrou formu potvrdila i Martina Zikmundová, která se s 681b umístila na 

8.místě, což je její nejlepší kvalifikační umístění na reprezentačním závodě.   

Ještě před kvalifikací kladkových luků proběhalo první kolo soutěže mix týmů RL, kde náš 

pár podlehl Dánům 3:5. Dále do soutěže nastoupily týmy mužů RL včetně českého výběru, 

který měl v prvním kole za soupeře Poláky. Jednoznačný výsledek 5:1 a vysoké nástřely 

na sady nám udělaly velkou radost. V dalším kole byl soupeř papírově výrazně silnější 

nicméně naši muži si udrželi vysokou úroveň a těsně porazili protivníky z favorizovaného 

Turecka. V postupu do semifinále je zastavili až Ukrajinci, se kterými prohráli až 

v rozstřelu. Konečné 7.místo je však skvělý výsledek! 



 

Eliminace jednotlivců byla opět značně ovlivněna větrem což se dalo vyčíst z nízkých 

nástřelů na sadu u většiny závodníků. S podmínkami a soupeři si nejlépe poradil Adam Li, 

který prošel až mezi top 8 závodníků, a i přes prohru v posledním kole se díky zisku 

setových bodů a nástřelu v setu umístil na vynikajícím 5.místě.  

V kladkové části si lépe vedla Martina, která postoupila také do top 8 a ač nevylepšila své 

umístění z kvalifikace a zůstala tak na 8.místě, je i toto výborný výsledek, nejlepší v její 

kariéře.  

Bohužel kvalifikační závod na Evropské hry se nevydařil dle představ. Družstvo mužů už 

nedokázalo zopakovat vysokou úroveň střelby z předchozí soutěže družstev a v prvním 

kole vypadlo s týmem Francie. Nutno podotknout, že se rozhodovalo pouze o dvou 

místenkách což byl v přítomné konkurenci velmi těžký úkol.  

Nejblíže měla zisku kvóty Martina, která v ¼ potřebovala postoupit do semifinále nebo se 

při prohře umístit nejhůře na sedmé příčce. Bohužel i v této soutěži se umístila osmá a 

kvóta jí tak těsně utekla. Na výsledku se mohla ale nemusela projevit drobná závada na 

luku, povolená planžeta.  

Poslední soutěží celého týdne byla soutěž mix týmů. V prvním kole Martin s Martinou 

vyřadili tým z Litvy, v druhém kole svedli výborný souboj s Brity, prvními z kvalifikace. 

Díky nejlepšímu nástřelu se umístili na 5tém místě. Tímto soubojem si oba spravili chuť po 

smolném průběhu kvalifikačního závodu na EH.  

Ve volných chvílích trávili reprezentanti čas na tréninkové střelnici a využívali tak veškerý 

čas pro přípravu na další závody.  

 

Závěrečné hodnocení: 

Tento výjezd má v hodnocení obě stránky, na jedné straně samozřejmě vládne 

nespokojenost s tím, že jsme nezískali další kvótu na Evropské hry ale na druhé straně 

čtyři umístění v top 8 a tím pádem jeden z nejúspěšnějších reprezentačních výjezdů za 

poslední roky. Musím celému týmu poděkovat za skvělou atmosféru, předvedené výkony 

a za to, že i přes některé dílčí neúspěchy zůstal motivovaný a pozitivní s chutí se v každé 

další soutěži zlepšit. To je dle mého názoru klíč k nárustu výkonnosti a úspěchům.  

Toto Evropské Grand Prix bylo také první mezinárodní účastí Davida Vostřeze v roli 

rozhodčího a musím říct, že na střelnici působil velmi klidně a zkušeně. I David přispěl 

k chvály hodné reprezentaci Českého lukostřeleckého svazu.  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

V Prostějově dne 8.4.2023      Hana Majarová 

Vedoucí výjezdu 


